



WISe: ຮາຍຮະອຽດສໍາລັບຄອບຄົວ

WISe ແມ່ນຫຍັງ?

WISe ແມ່ນການບໍລິການຕາມສະມັກໃຈທີ່ໃຊ້ວິທີການຂອງຄະນະທີມງານເພື່ອຈະຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງລູກຂອງທ່ານ. ມັນຈະເອົາໃຫ້ການປຶ້ນປົວສຸຂະພາບໂຮກຈິດທີ່ເຂັ້ມຂົນເພື່ອຈະຊຶມຊູລູກຂອງທ່ານ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອຄອບຄົວຂອງທ່ານໃຫ້ບັນລຸເປົ້າໝາຍຂອງທ່ານ.

ຈຸດເປົ້າໝາຍຂອງ WISe ແມ່ນ:

- ເພື່ອຈະເອົາການບໍລິການສຸຂະພາບໂຮກຈິດທີ່ເຊັ່ງຄັດໃຫ້ເພື່ອຈະຊ່ວຍເຫຼືອລູກຂອງທ່ານແລະຄອບຄົວຂອງທ່ານໃນບັນລຸຜົນສໍາເລັດໃນຄວາມຢູ່ຄືມີແຮງ, ຄວາມປອດພັຍ ແລະ ເພື່ອຈະເຮັດໃຫ້ຄວາມສັມພັນພາຍໃນຄຸມນຸມຊົນຂອງທ່ານແຂງແກງຂຶ້ນ.
- ເພື່ອຈະອອກແບບແຜນການປຶ້ນປົວສ່ວນບຸກຄົນ, ວຽກຕາມຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການທີ່ໃຫ້ຄວາມນັບຖືໃນປະເພນີວັດທະນະທັມ, ຄຸນຄ່າ, ຄວາມປົກກະຕິ, ແລະ ຄວາມຊອບໃຈຂອງຄອບຄົວຂອງທ່ານ. ລູກ ແລະ ຄອບຄົວຂອງທ່ານນໍາພາແຜນການໂດຍການໃຊ້ຄະນະທີມງານ. ສະມາຊິກຂອງຄະນະທີມງານລວມເອົາການຊຶມຊູຕາມທັມມະຊາດ (ເຊັ່ນວ່າຄອບຄົວ, ຫມູ່ເພື່ອນ, ແລະ ຜູ້ນໍາທາງສາສະນາ) ແລະ ຜູ້ຊ່ຽວຊານທີ່ເຮັດວຽກນໍາຄອບຄົວຂອງທ່ານ (ເຊັ່ນວ່າຜູ້ປຶກສາ, ໂຮງຮຽນ, CPS, ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຝາກໂທດ).
- ເພື່ອຈະໃຫ້ການບໍລິການ ແລະ ການຊຶມຊູສຸຂະພາບການປະພຶດຢູ່ໃນສະຖານທີ່ ແລະ ໃນເວລາທີ່ດີທີ່ສຸດສໍາລັບລູກ ແລະ ຄອບຄົວຂອງທ່ານ (ລວມທັງຢູ່ໃນເຮືອນຂອງທ່ານ ຫລື ຢູ່ຕາມສະຖານທີ່ຢູ່ໃນຄຸມນຸມຊົນຕາມໃຈເລືອກຂອງທ່ານ, ແລະ ໃນຍາມແລງ ຫລື ວັນສຸດສັບປະດາ).
- ເພື່ອຈະຊີ້ບອກ, ແລະ ປະສານງານຊັບພະຍາກອນແລະການຊຶມຊູອື່ນໆໃຫ້ລູກແລະຄອບຄົວຂອງທ່ານເຊັ່ນວ່າການປຶ້ນປົວການຕິດຢາເສບຕິດຫລືການວິຈັຍການປະພຶດທີ່ຖືກໃຊ້.
- ເພື່ອຈະໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃນອະໄວຍາມພາວະເດືອດຮ້ອນ. ທ່ານມີການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການໃນພາວະເດືອດຮ້ອນສໍາລັບລູກຂອງທ່ານໄດ້ໃນທຸກໆເວລາຂອງມື້, 365 ວັນຕໍ່ປີ. ລູກຂອງທ່ານຈະໄດ້ຮັບການບໍລິການຈາກບຸກຄົນທີ່ຮູ້ຈັກຄວາມຕ້ອງການຂອງລູກ ແລະ ຄອບຄົວຂອງທ່ານ ແລະ ສະພາບການ, ລວມທັງແຜນການພາວະເດືອດຮ້ອນປັດຈຸບັນຂອງເຂົາເຈົ້າ. ອັນນີ້ລວມເອົາການເຂົ້າແອກແຊງນໍາໜ້າຕໍ່ໜ້າຢູ່ຕາມສະຖານທີ່ບໍ່ອ່ນທີ່ພາວະເດືອດຮ້ອນເກີດຂຶ້ນ, ເມື່ອເວລາເຫມາະສົມ, ແລະການຊີ້ບອກຊັບພະຍາກອນອື່ນໆເພື່ອຈະຕອບສະໜອງຕໍ່ສະພາບພາວະເດືອດຮ້ອນເມື່ອເວລາຕ້ອງການ.

ແມ່ນໃຜສາມາດໄດ້ຮັບ WISe?

WISe ຈະມີໃຫ້ແກ່ຊາວໜຸ່ມຜູ້ທີ່ມີເງື່ອນໄຂໄດ້ຮັບ Apple Health ພາຍໃຕ້ WAC 182-505-0210, ອາຍຸ 20 ປີ ແລະໜຸ່ມກວ່າຜູ້ທີ່ສອດຄ່ອງນໍາກິດການຄວາມຈໍາເປັນທາງການພະຍາບານສໍາລັບການບໍລິການອື່ນນີ້.

ເມື່ອໃດຈະຊ່ວຍເຫຼືອຂັ້ນໄດ້ຫລາຍທີ່ຈະເວົ້າຫາ WISe?

ທ່ານສະມາດແນະນໍາລູກຂອງທ່ານໄປເອົາການກວດກັນເບິ່ງ WISe ໄດ້ໃນ ທຸກໆເວລາ. ພໍແມ່ສາມາດລິເລີ່ມການປຶ້ນປົວ, ແຕ່ວ່າຫລັງຈາກອາຍຸ 13, ປີ, ລູກຕ້ອງໄດ້ຍິນຍອມເຫັນພ້ອມນໍາການປຶ້ນປົວ. ທ່ານຄວນຈະພິຈາລະນາເບິ່ງການແນະນໍາລູກຂອງທ່ານໄປເອົາການກວດກັນເບິ່ງ WISe ຖ້າຫາກວ່າເຂົາເຈົ້າແມ່ນ:

- ຜູ້ໃຊ້ສາຍໂທພາວະເດືອດຮ້ອນ ຫລື ຫ້ອງສຸກເສີນຢູ່ເລື້ອຍໆ, ຍ້ອນຄວາມຫວັງໄຍນໍາສຸຂະພາບໂຮກຈິດຂອງລູກຂອງທ່ານ.
- ການພົບກັບຍາກທີ່ຈະເຂົ້າໃຈໃນການປະພຶດ (ເຊັ່ນວ່າການແລ່ນຫນີຈາກບ້ານ ແລະ ການຖືກຈັບຢູ່ເລື້ອຍໆຊຶ່ງເປັນຍ້ອນສຸຂະພາບໂຮກຈິດ) ຊຶ່ງເປັນບັນຫາສໍາລັບທ່ານ, ຜູ້ເບິ່ງແຍງດູແລຄົນອື່ນ, ຫລື ຜູ້ບໍາບັດໂຮກ/ນາຍໜໍ່ຄລິນິກ, ແລະ ການບໍລິການທັມມະດາຊ່ວຍເຫຼືອບໍ່ໄດ້.
- ການສະແດງໃຫ້ເຫັນການສ່ຽງອັນຕະຣາຍທີ່ຮ້າຍແຮງຂຶ້ນໄປຕໍ່ເຂົາເຈົ້າເອງ ຫລື ຄົນອື່ນ.
- ຢູ່ໃນຄວາມຕ້ອງການໃນວິທີການປຶ້ນປົວທີ່ເຂັ້ມຂົນ ແລະ ສ່ວນຕົວຫລາຍກວ່າເກົ່າອີກ.
- ຢູ່ໃນຄວາມຕ້ອງການໃນວິທີການທີ່ປ່ຽນແປງໄປມາງ່າຍໆ ແລະ ທໍາງານໄດ້ດີກວ່າເກົ່າ.
- ທີ່ກຽວພັນນໍາຮະບົບຫລາຍໆຢ່າງ (ເຊັ່ນວ່າ, ສຸຂະພາບໂຮກຈິດ, ຄວາມສຸກທຸກຂອງເດັກນ້ອຍ (CPS), ຄວາມຍຸຕິທັມຂອງວັຍຮຸນ, ຜະແນກຄວາມສ່ຽງອົງຄະດ້ານການຈະເຣີນເຕີບໂຕ, ແລະ/ຫລື ການປຶ້ນປົວການຕິດຢາເສບຕິດ) ແລະ ຣະບົບກໍາລັງບິກບິນທີ່ຈະຊຶມຊູລູກຂອງທ່ານຢູ່ນໍາກັນ.
- ຢູ່ໃນການສຶກສາພິເສດ ແລະ/ຫລື ມີແຜນການ 504 Plan, ທີ່ມີການໂຈະບໍ່ໃຫ້ມາເຂົ້າໂຮງຮຽນຫລາຍໆເທື່ອຍ້ອນບັນຫາສຸຂະພາບໂຮກຈິດ ແລະ/ຫລື ການປະພຶດ.

ຂ້ອຍຈະສົ່ງລູກຂອງຂ້ອຍໄປຫາ WISe ໄດ້ແນວໃດ?

ການສົ່ງຕໍ່ໄປເອົາການກວດກັນເບິ່ງຂອງ WISe ສາມາດຖືກເຮັດໄດ້ໃນທຸກໆເວລາ. ເພື່ອຈະຊອກຮູ້ເບິ່ງວ່າຈະຕິດຕໍ່ຫາໃຜຈຶ່ງໄປທີ່: <https://www.hca.wa.gov/assets/program/rolling-update-wise-referral-list.pdf> ເພື່ອລາຍຊື່ຂອງຜູ້ເບິ່ງແຍງດູແລ WISe ເພື່ອໂດຍຄາວຕີ.

ຖ້າຫາກວ່າທ່ານເຊື່ອວ່າລູກຂອງທ່ານຈະໄດ້ຜົນປະໂຫຍດຈາກການບໍລິການສຸຂະພາບໂຮກຈິດ, ຈຶ່ງໃຊ້ຮາຍຮະອຽດຕິດຕໍ່ທີ່ຖືກພົບເຫັນຢູ່ໃນແຜນໄຊທ໌ຂ້າງເທິງນີ້ເພື່ອຈະເຮັດການສົ່ງຕໍ່ໄປຫາ, ຫລື ໂທຫາສາຍ Recovery Helpline, ເລກໂທພຣີໄດ້ທີ່ 866-789-1511.



ຂ້ອຍສາມາດຄາດຫວັງແນວໃດແດ່?

ການແນະນຳສິ່ງຕໍ່ທຸກໆເທື່ອຈະເປັນຜົນໃຫ້ມີການກວດກັນເບິ່ງ CANS (ເຄື່ອງມືກວດບິ່ງຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງເດັກນ້ອຍແລະຊາວໜຸ່ມ) ການກວດກັນເບິ່ງຂອງ CANS ຕ້ອງຖືກສະເນີໃຫ້ພາຍໃນ 14 ວັນເຮັດການຂອງການໄດ້ຮັບການແນະນຳສິ່ງຕໍ່. ການກວດກັນເບິ່ງຂອງ CANS ທຸກໆອັນລວມເອົາ:

ການເກັບກຳເອົາຮາຍຮະອຽດ, ເພື່ອຈະເຮັດການກວດກັນເບິ່ງ CANS ໃຫ້ແລ້ວ. ການກວດກັນເບິ່ງອັນນີ້ຈະພິຈາລະນາເບິ່ງວ່າມັນຈະປາກົດວ່າລູກຂອງທ່ານສາມາດໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກຮະດັບຂອງການປິ່ນປົວທີ່ WISE ເື່ອເື້ອເພື່ອໃຫ້ ຫລື ບໍ່. ເຄື່ອງມືຂອງການກວດກັນເບິ່ງອັນນີ້ສາມາດຖືກເຮັດໃຫ້ແລ້ວໄດ້ໂດຍທາງໂທຣະສັບ ຫລື ໂດຍຕົນເອງ.

ເມື່ອເວລາເຄື່ອງມືຂອງການກວດກັນເບິ່ງສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ WISE ສາມາດມີຜົນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ລູກຂອງທ່ານໄດ້ຢ່າງເປັນໄປໄດ້, ລູກຂອງທ່ານຈະຖືກແນະນຳສິ່ງຕໍ່ໄປຫາຫ້ອງການ WISE ເພື່ອການຕີຮາຄາຈົດຊື່ເຂົ້າສາມາດຖືກເຮັດໃຫ້ແລ້ວ. ຖ້າຫາກວ່າ WISE ໄດ້ຖືກພົບວ່າຈຳເປັນດ້ານການພະຍາບານສຳລັບລູກຂອງທ່ານ, ຫ້ອງການຂອງຜູ້ບໍລິການ WISE ຈະແຕ່ງຕັ້ງຄະນະທີມງານໃໝ່ໃຫ້ລູກຂອງທ່ານແລະການປິ່ນປົວທຸກໆຢ່າງຈະຖືກປະສານງານຜ່ານຫ້ອງການທີມງານ.

ຖ້າຫາກວ່າມັນຖືກພິຈາລະນາເຫັນວ່າລູກຂອງທ່ານບໍ່ປາກົດ ວ່າຈະຕອບສະໜອງຮະດັບຂອງການປິ່ນປົວທີ່ WISE ເອົາໃຫ້, ເອົາເຂົ້າຈະຖືກສິ່ງຕໍ່ໄປຫາການບໍລິການສຸຂະພາບໂຮກຈິດ ບ່ອນອື່ນໆ, ຕາມທີ່ເໝາະສົມ, ເພື່ອຈະໃຫ້ຄວາມຕ້ອງການຂອງເອົາຖືກແກ້ໄຂ.

ຕ້ອງການຢາກຈະພົວພັນນຳບໍ່?

ປາກສຽງຂອງທ່ານສາມາດສົ່ງເສີມການບໍລິການສຳລັບເດັກນ້ອຍແລະຊາວໜຸ່ມ. **Family, Youth, System Partner Round Tables (FYSPRTs)** ເປັນພາກສ່ວນສຳຄັນຂອງໂຄງຮ່າງປົກຄອງທີ່ເຮັດວຽກເພື່ອຈະທຳການປັບປຸງແກ້ໄຂໃສ່ຮະບົບປິ່ນປົວສຸຂະພາບການປະພຶດຂອງເດັກນ້ອຍ, ລວມທັງໂຄງການ WISE. ຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມໄດ້ຢູ່ທີ່ນີ້:

<https://www.hca.wa.gov/fysprt>